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ZÁPIS ze zasedání zastupitelstva č. 3/2023
Statutární město Brno (MČ Brno-jih)

datum: 21. 6. 2023, čas: 17:00 - anonymizovaná verze zápisu

Prezence:

Přítomni:

(18) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr.
Iva Paďourková, Ing. Richard Vašíček, Filip Slaný, Mgr. Petra Česalová, Mgr. Josef
Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Ing. Dan
Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Ing. Jaroslav
Trepeš

Omluveni: (1) Jiří Doležel
Nepřítomni:  
Hosté:  
Předsedající: Ing. David Grund

Přítomno je 18 členů a zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Jednání zahájeno 21.06.2023 v 17:04:54

1. Zahájení, volba ověřovatelů 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:06:37 (zvuk. záznam 0:01:33 - 0:02:22)

  
  
Ověřovatelé: Mgr. Josef Haluza, Ing. arch. Jakub Holas 

Diskuze zahájena v 17:06:37

Hlasování

pro:
(18) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Petra Česalová,
Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Ing. Dan Kypr, Dita
Nová, Roman Rektořík

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)
Návrh byl přijat

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:07:26

2. Schválení programu jednání 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:10:42 (zvuk. záznam 0:05:38 - 0:08:19)
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Program jednání
1. Zahájení, volba ověřovatelů
2. Schválení programu jednání
3. Schválení jiného způsobu hlasování
4. Schválení zápisu minulého zasedání 2/2023 dne 27.04.2023
5. Poděkování ředitelce MŠ Brno, Záhumenice 1, p. o., za dlouholetou práci ve funkci ředitelky školy,
a představení nové ředitelky MŠ s nástupem od 1. 8. 2023
6. Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2022
7. Účetní závěrka MČ Brno-jih za rok 2022
8. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2023
9. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2023
10. Bezúplatný převod vybudované akce „Oprava a udržování účelové komunikace při MŠ
Záhumenice“ Odboru dopravy MMB (chodník a komunikace) a Odboru investičnímu MMB (veřejné
osvětlení)
11. Poskytování příspěvku na podporu vzdělávání v souvislosti s výkonem funkce člena ZMČ,
příspěvku na pojištění rizik spojených s výkonem funkce člena ZMČ a příspěvek na podporu
zdravotních, kulturních a sportovních aktivit uvolněných členů ZMČ Brno-jih
12. Aktualizace "Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z
prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů"
13. Rozpočtové opatření č. 6/2023
14. Rozpočtové opatření č. 7/2023
15. Žádost MO MMB, o vyjádření k nabytí částí pozemků p.č. 873/21, p.č. 874/4, p.č. 873/1 a p.č.
875/1 v k.ú. Horní Heršpice
16. Žádost MO MMB o vyjádření k nabytí pozemku p.č. 488/35 v k.ú. Komárov z vlastnictví Povodí
Moravy, s.p. do vlastnictví statutárního města Brna, z úrovně SMB.
17. Žádost společnosti Tesco Stores ČR, a.s., o vyjádření k prodeji části pozemku p.č. 492/4 v k.ú.
Dolní Heršpice
18. Žádost MO MMB, o vyjádření k návrhu prodeje pozemků p.č. 1220/1 a p.č. 1220/2 v k.ú. Horní
Heršpice
19. Žádost MO MMB o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č. 1321 v k.ú. Horní Heršpice
20. Žádost MO MMB o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č. 1321 v k.ú. Horní Heršpice
21. Žádost o odkup pozemků p.č. 728 a p.č. 729 v k.ú. Horní Heršpice
22. Žádost společnosti W.A.K., spol. s.r.o., o odprodej pozemků v k.ú. Komárov
23. Aktualizace obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. 17/2011, Požární řád města
Brna
24. Žádost KV ZMČ Brno-jih o prodloužení lhůty k předložení "Zprávy z vykonané kontroly
investičních prostředků a okolností s povolením stavby mobilního altánu v areálu Koupaliště Brno-
jih" - žádost členům ZMČ
25. Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům městské části Brno-jih -
Odbor interního auditu a kontroly MMB
26. Jednací řád Zastupitelstva městské části Brno-jih
27. Různé

Diskuze zahájena v 17:10:42

Pan starosta navrhl zařazení bodu č. 3 - Dotazy, připomínky a podněty občanů a bodu č. 28 -
Pověření Kontrolního výboru ZMČ provedením kontroly smluv v areálu Hněvkovského. Dojde tudíž
ke změně číslování, od bodu 3 se celé posune (3- Dotazy; 28 - Pověření KV ZMČ a 29 - bod Různé).

V 17:12:59 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

Zastupitelstvo schvaluje návrh programu jednání ze zveřejněné pozvánky s těmito změnami:
- doplňuje se bod č. 3 - Dotazy, připomínky a podněty občanů
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- doplňuje se bod č. 28 - Pověření Kontrolního výboru ZMČ provedením kontroly smluv v areálu
Hněvkovského 

Hlasování

pro:
(18) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Petra
Česalová, Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Ing. Dan
Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-18-3/23
zodpovídá:  
termín: 21. 6. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:13:23

3. Dotazy, připomínky a návrhy občanů 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:13:39 (zvuk. záznam 0:08:35 - 0:16:14)

Diskuze zahájena v 17:13:39

K tomuto bodu se vyjádřili: Občan, Ing. David Grund, Lukáš Boula

Občan - p. XXXXX Dufkovo nábřeží: 1) Vedle je ul. Pěšina, chodí tam školky. Dříve zde bývali
policisté, jezdí tudy auta (bezpečnost, prašnost). 2) Dále Biotop - obec pronajímá na různé akce.
Požadavek dát poblíž TOIku (mobilní WC). Jezdí zde hojně cyklisti, stánek s občerstvením naproti
zvířátkům - "močí" mu u domu přímo do keřů. 3) Kýbl na odpadky - chybí. 4) Nutno zhotovit
přístřešek pro zvířátka - přikoupilo se dost zvířat. Byly kroupy, zvířátka trpěla a neměla se kam
schovat. Měli by mít napáječky, leží na slunku, v zimě zas na sněhu. 5) Běh V noci mu zde "lítají" pod
okny s čelovkami.

p. starosta: Akce NIGHT RUN - nebývají do noci - 1 x za rok. Zvážíme ve spolupráci s pořadatelem,
zda nenajdeme jinou cestu.

p. Boula: Vyjádří se ohledně bezpečnosti a Koupaliště. Pokud je velký provoz na cyklostezce,
pohybuje se zde větší množství lidí. Předpokládá, že by měli dodržovat základní hygienické návyky.
Je to o lidech.

Občan - p. XXXXX Dufkovo nábřeží: Dotaz na rekonstrukci ul. Kšírova (je to tam jako na
"Václaváku").

p. starosta: Rekonstrukce se dlouho odkládala. Akce Plotní x Dornych, Bohunická, Černovická. Stoka
pod silnicí je ve velmi špatném stavu - důvod, proč se to dělá. Objízdné ras budou vytýčeny. Bude
veřejné projednání na Radnici - bude Vám vysvětleno.

p. Boula: Ohledně prašnosti na ul. Pěšina. Zvažovali umístit "pevný bod", aby se nedalo tudy jezdit.
Biotop - začíná sezóna začátkem června (muzikály, akce). Cyklostezka je dosti vytížená, jezdí tudy
spousta obyvatel, kteří mohou jen projíždět. NIGHT RUN - jedná se pouze o 1 noc, není to tak
strašné. Rekonstrukce Kšírova - cca 2,5 roku - Komárov, H.H. kruháč (objízdná trasa - nebude se
tolik jezdit, hlavně auta obyvatelů) - vždy bude uzavřena část. Odpadkový koš - p. Rusler vedoucí
OŽP - zajistí. Salaš - podíváme se na to. 

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:21:18
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4. Schválení jiného způsobu hlasování 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:21:41 (zvuk. záznam 0:16:37 - 0:18:06)

Diskuze zahájena v 17:21:41

MS p. Trčálek: Děláme to takto naposledy. Jako předposlední bod schvalujeme Jednací řád ZMČ.

V 17:22:48 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje pro zasedání č. 3/2023 způsob hlasování pomocí systému Usnesení.cz.

Hlasování

pro:
(18) Ing. David Grund, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
Richard Vašíček, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Petra
Česalová, Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Ing. Dan
Kypr, Dita Nová, Roman Rektořík

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-19-3/23
zodpovídá: Vladimír Vařeka
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:23:10

5. Schválení zápisu minulého zasedání 2/2023 dne 27.04.2023 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:23:16 (zvuk. záznam 0:18:12 - 0:32:14)

Diskuze zahájena v 17:23:16

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Josef Haluza, Dan Kypr, Ing. Antonín Trčálek, Ing. David Grund,
Jaroslava Hauserová, Dita Nová, Mgr. Ing. Dan Kypr, Lukáš Boula

p. starosta: Uvedl, že důvodem je kratší termín konání zastupitelstva a nutnost přehrávat si celé
zastupitelstvo. Trvá to vzhledem k rozsahu. Proto se zápis bude schvalovat až na příštím ZMČ. 

Mgr. Haluza: Požadavek neoznačovat v návrzích usnesení "A", nejenom v ZMČ, ale i v RMČ. V radě
již jsou pokroky. 

Mgr. Ing. Kypr: Toto je první ZMČ, kdy nebyl hotový zápis za 2 měsíce. Postrádá záznamové zařízení.
Není ani v JŘ, že bude pořizována nahrávka.

MS Trčálek: Nahrává se (i minule). V JŘ nemusí být. 

Mgr. Ing. Kypr: Lze přehrát  - (špatně slyšet). Mohou snad dát 2.000,- Kč na to, abychom mohli mít
mikrofon.

MS Trčálek: Mikrofony by museli být bezdrátové, stálo by to cca 17.000,- Kč pro zastupitelstvo. Když
budete dobře mluvit, bude vás slyšet.

p. starosta: Máme k dispozici zvukový záznam, který slouží i k tvorbě zápisu. Radnice má k dispozici.
Archivace - jak s citlivými údaji nakládat, kde se bude skladovat. Ambice - přímé přenosy.
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pí Hauserová: Dotaz na mikrofon - je až v  rohu místnosti? Dostupnost pro zastupitele.

MS Trčálek: Mikrofony jsou čtyři.

p. starosta:  Aby bylo dobře snímáno zastupitelstvo, byly stoly umístěny do tvaru "U".

Dita Nová: Neví, kde je problém, když jsou audiozáznamy.

p. starosta:   Znovu zopakoval, že je to z důvodu rozsáhlosti.

Mgr. Ing. Kypr: Nechápe, proč by na stránkách MČ nemohl být záznam, když je ZMČ veřejné
(upozornění GDPR).

MS Boula: MMB - probíhá přenos zastupitelstva. Na začátku pí primátorka upozorní na nahrávání,
potom se záznam vezme - sestříhá + uloží. Nemáme nikde zmíněno, že budeme řešit.

p. starosta:  Je rád, že to pro občany udělali (přímé přenosy).

Mgr. Haluza: V JŘ  - bude zaznamenáno zjednodušeným způsobem, co se odehrává?

p. tajemník: Ano, heslovitě, záznam, co se odehrává.

Dita Nová: Tady se to přenášelo, ukládalo. Jak pochopila p. Boulu, není to v koaliční smlouvě, není
tomu nakloněn.

p. starosta:   Dříve Pěkný jih - my jsme první, co máme přímý přenos.

MS Boula: Žádné zastupitelstvo nebylo v minulosti přenášeno on-line. 

Mgr. Ing. Kypr: Nebylo živě přenášeno, ale aby bylo k dispozici.

p. starosta:  Konstatoval, že jsme první radnice, která přenáší živě.

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:37:18

6. Poděkování ředitelce MŠ Brno, Záhumenice 1, p. o., za
dlouholetou práci ve funkci ředitelky školy, a představení nové
ředitelky MŠ s nástupem od 1. 8. 2023 
Předkladatel: Ing. David Grund

Pan starosta na úvod představil přítomným nového vedoucí MO, který přešel z Magistrátu, pana Bc.
Petra Gabriela.

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:37:34 (zvuk. záznam 0:32:30 - 0:37:01)

Důvodová zpráva
Ke dni 31. 7. 2023 se vzdala funkce ředitelky Mateřské školy Brno, Záhumenice 1, p.o., paní Hana
Lejsková. ZMČ Brno-jih chce tímto poděkovat paní ředitelce za její dlouholetou, úspěšnou a obětavou
práci na této škole a předat jí v této souvislosti dar. Zároveň při této příležitosti byla pozvána, k
představení zastupitelům i veřejnosti, i paní Jindřiška Machálková, DiS., která byla jmenována Radou
města Brna do funkce ředitelky této mateřské školy v termínu od 1. 8. 2023. 

Diskuze zahájena v 17:37:34

Pan starosta uvedl, že paní ředitelka Hana Lejsková končí ve své funkci ke dni 31. 7. 2023. Vyjádřil
za celé zastupitelstvo vděčnost a poděkování za celé generace Jižanů a Jižánků a předal jí společně s
pí MS Paďourkovou malou upomínku - kytici a dárkový poukaz v hodnotě 15.000,- Kč. Paní MS
Paďourková ještě představila novou ředitelku MŠ pí Jindřišku Machálkovou. Ta od 1. 8. 2023 nahradí
pí ředitelku Lejskovou.

Mgr. Josef Haluza také předal pí Lejskové kytici a poděkoval jí za její činnost a oblíbenost u dětí.
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Paní Hana Lejsková vyjádřila svůj přístup k výchově dětí - přístup dle Komenského, který musí být
hlavně "srdcem".

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:42:05

7. Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2022
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:42:11 (zvuk. záznam 0:37:07 - 0:41:54)

Důvodová zpráva
V souladu s ustanovením § 17 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů
a § 84 odst. 2, písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění je obec povinna vypracovat
zprávu o závěrečném účtu, jejíž součástí je mimo jiné i zpráva auditora o přezkoumání hospodaření
za uplynulý kalendářní rok.

Obsah:
A. Hlavní činnost
     1.Účetní závěrka
        1.1 Bilance aktiv a pasiv hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2022
        1.2 Výkaz zisku a ztrát hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2022
        1.3 Bilance příjmů a výdajů (rozpočtové) činnosti – ke 31.12.2022
     2.Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za hlavní (rozpočtovou) činnost – účet 431 0322
         2.1 Finanční vypořádání za rok 2022
     3.Tvorba a použití peněžních fondů za rok 2022
     4.Monitoring hospodaření MČ Brno-jih za rok 2022

B. Vedlejší hospodářská činnost – bytový odbor
     5.Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za vedlejší hospodářskou činnost – účet 431 0022
C. Příspěvkové organizace
D. Ověření výsledků hospodaření auditorem

Příloha č. 1 – Přehled o plnění rozpočtu za rok 2022
Příloha č. 2 – Kompletní zpráva auditora za rok 2022

Poznámka: Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv
v písemné, a to na adrese: https://brno-jih.usneseni.cz/zastupitelstvo  zasedání zastupitelstva číslo
3/2023. V případě zájmu je možno po domluvě nahlédnout do písemných materiálů. Kontakt:
inka.bartova@brno-jih.cz, tel.: 545 427 521.

Diskuze zahájena v 17:42:11

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Mgr. Josef Haluza

Mgr. Haluza: Požadavek, ať v návrhu usnesení není "A".

p. starosta: Neumožňuje to program - my to ručně vymazáváme.

MS Trčálek: Je to nastaveno v programu. Všude to tak mají. Nebudou jen kvůli nám měnit program.
Ručně měníme.

Mgr. Haluza: Je to problém?

p. starosta: Je to problém pro ten program. Upravuje se "za pochodu". Máme na poskytovatele
požadavky, doufá, že to poskytovatel vyřeší. Ani pro řídícího schůze to není komfortní, bohužel tak to
je.
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V 17:46:31 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje v souladu s ustanovením §17 zákona č.250/2000 Sb. o
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a §84 odst.2, písm.b) zákona č.128/2000Sb. o obcích
v platném znění „Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2022 s vyjádřením souhlasu s celoročním
hospodařením – bez výhrad.

Hlasování

pro:
(18) Ing. Richard Vašíček, Lukáš Boula, Mgr. Petra Česalová, JUDr. Alena Tomková, Roman Rektořík, Mgr.
Iva Paďourková, Dita Nová, Veronika Kobylková, Ing. Antonín Trčálek, Ing. arch. Jakub Holas, MVDr. Jan
Kožíšek, Ing. Jaroslav Trepeš, Jaroslava Hauserová, Ing. David Grund, Mgr. Ing. Dan Kypr, Karel Potáček,
Filip Slaný, Mgr. Josef Haluza

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-20-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 23. 6. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:46:58

8. Účetní závěrka MČ Brno-jih za rok 2022 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:47:02 (zvuk. záznam 0:41:58 - 0:42:57)

Důvodová zpráva
V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, konkrétně § 4
odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky na organizaci
schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob poskytování součinnosti osob
zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích
na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek“ dne 22. 7. 2013. Tato
vyhláška nabyla účinnosti dne 1. 8. 2013 a byla oficiálně vydaná ve sbírce zákonů dne 31. 7.
2013. Podle zákona č. 128/2000 Sb., § 84 odst. 2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné
schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni.

Obsah:

A. Stručný obsah důležitých ustanovení vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních
závěrek některých vybraných účetních jednotek
B. Podklady pro schválení účetní závěrky
     1.Účetní závěrka
        1.1 Rozvaha - ke 31.12.2022
        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31.12.2022
        1.3 Příloha – ke 31.12.2022
        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31.12.2022
        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31.12.2022
     2.Výsledek hospodaření  - ke 31.12.2022 a jeho rozdělení
     3.Zpráva auditora o výsledku přezkoumání hospodaření a ověření účetní závěrky – ke 31.12.2022
     4.Roční zpráva o výsledcích finančních kontrol za rok 2022
     5.Inventarizační zpráva včetně přílohy č.1 – Seznamu inventurních soupisů a
dodatečných Inventurních soupisů – ke 31.12.2022
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     6.Návrh protokolu o schválení účetní závěrky za rok 2022 schvalujícím orgánem

Poznámka:
Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv v písemné, a
to na adrese: https://brno-jih.usneseni.cz/zastupitelstvo  zasedání zastupitelstva číslo 3/2023.
V případě zájmu je možno po domluvě nahlédnout do písemných materiálů. Kontakt:
inka.bartova@brno-jih.cz, tel.: 545 427 521.

Diskuze zahájena v 17:47:02

V 17:47:54 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje účetní závěrku MČ Brno-jih za rok 2022, v souladu
s ustanovením  § 84 odst. 2, písm. b) zákona č. 128/2000Sb., o obcích v platném znění, vzhledem
ke skutečnosti, že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistilo, že schvalovaná účetní
závěrka poskytuje v rozsahu skutečností podle § 4 ZoÚ věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace účetní jednotky. ZMČ Brno-jih rovněž schvaluje hospodářský výsledek MČ
Brno-jih za rok 2022 a jeho rozdělení. Zastupitelstvo MČ Brno-jih pověřuje starostu podpisem
protokolu o schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2022.

Hlasování

pro:
(18) Dita Nová, Mgr. Iva Paďourková, Mgr. Ing. Dan Kypr, Filip Slaný, JUDr. Alena Tomková, Ing. Richard
Vašíček, Karel Potáček, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Veronika Kobylková, Ing. David Grund, Mgr.
Josef Haluza, MVDr. Jan Kožíšek, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Jaroslav Trepeš, Roman Rektořík, Jaroslava
Hauserová, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-21-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: IHNED (23. 6. 2023)

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:48:01

9. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2023 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:48:06 (zvuk. záznam 0:43:02 - 0:45:36)

Důvodová zpráva
V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, konkrétně § 4
odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky na organizaci
schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob poskytování součinnosti osob
zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích
na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek“ vyhláškou č. 220/2013 Sb.,
o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek, ze dne
22.07.2013. Vydáním vyhlášky se naplňuje ustanovení § 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o
účetnictví, v platném znění. Povinnost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012
Sb., kterým se mění zejména zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), oba v platném znění. Podle zákona č. 128/2000 Sb., § 84 odst. 2 písm. b) je
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zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému
dni.

Obsah:
A. Podklady pro schválení účetní závěrky
     1.Mezitímní účetní závěrka
       1.1 Rozvaha - ke 31.03.2023
       1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31.03.2023
       1.3 Příloha – ke 31.03.2023 
       1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31.03.2023 - nepovinné
       1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31.03.2023 - nepovinné

     2.Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům
     3.Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 31.03.2023

Poznámka:
Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv v písemné, a
to na adrese: https://brno-jih.usneseni.cz/zastupitelstvo  zasedání zastupitelstva číslo 3/2023.
V případě zájmu je možno po domluvě nahlédnout do písemných materiálů. Kontakt:
inka.bartova@brno-jih.cz, tel.: 545 427 521.

Diskuze zahájena v 17:48:06

Mgr. Haluza: Budeme hlasovat, i když budeme brát na vědomí?

p. starosta: Potvrdil, že ano. 

V 17:50:23 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

Předložení informativní zprávy:
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 31.03.2023. Nebyly
shledány závažné nedostatky.

Hlasování

pro:
(16) Ing. Richard Vašíček, Veronika Kobylková, Filip Slaný, Ing. Antonín Trčálek, Ing. arch. Jakub Holas,
Jaroslava Hauserová, Mgr. Petra Česalová, Lukáš Boula, Ing. David Grund, Mgr. Josef Haluza, Karel Potáček,
Mgr. Iva Paďourková, Ing. Jaroslav Trepeš, JUDr. Alena Tomková, Roman Rektořík, MVDr. Jan Kožíšek

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (2) Mgr. Ing. Dan Kypr, Dita Nová

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-22-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 23. 6. 2023

Diskuse ohledně hlasování:

Mgr. Haluza: Požadavek, aby na promítacím zařízení byli uvedeni podle abecedního seznamu - pořád
to skáče.  Ať je "člověk" pořád na tom stejném místě.

MS Trčálek: Ve výsledku v zápisu to tak bude.

MS Boula: Panoptikum - tak je to označováno. Neví, zda to lze - jsme jediní, ale neříká, že to nejde.

p. starosta: Uděláme, co bude v našich silách.



10 / 30

pí Hauserová: Poprvé to bylo po stranách (politických) a bylo to za sebou. Proč změna?

p. starosta: Chtěli jsme na zasedání pozvat zástupce firmy, bohužel se nemohl dostavit. Příště
přijede.

MS Trčálek: Bylo to tak, ale na konci je to vidět. Skáče to - vepředu jsou ti, co odhlasovali. 

pí Česalová: Mělo by to být na stejném místě, to je celé.

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:50:40

10. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ
Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2023 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:50:52 (zvuk. záznam 0:45:48 - 0:50:31)

Důvodová zpráva
Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů § 15 je
územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý rozpočtový rok.

Diskuze zahájena v 17:50:52

K tomuto bodu se vyjádřili: Lukáš Boula, Ing. David Grund, Jaroslava Hauserová, Ing. Antonín
Trčálek

V 17:55:24 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

Předložení informativní zprávy:
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu  o vykonané kontrole hospodaření a plnění 
rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r.2023 – viz příloha.

                     

Hlasování

pro:
(18) Filip Slaný, Karel Potáček, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. Antonín Trčálek, Ing. David
Grund, Ing. Richard Vašíček, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Iva Paďourková, Ing. Jaroslav Trepeš, Veronika
Kobylková, Jaroslava Hauserová, Mgr. Petra Česalová, JUDr. Alena Tomková, Lukáš Boula, MVDr. Jan
Kožíšek, Roman Rektořík, Dita Nová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-23-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 23. 6. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:55:35

11. Bezúplatný převod vybudované akce „Oprava a udržování
účelové komunikace při MŠ Záhumenice“ Odboru dopravy MMB
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(chodník a komunikace) a Odboru investičnímu MMB (veřejné
osvětlení) 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:55:40 (zvuk. záznam 0:50:36 - 0:51:10)

Důvodová zpráva
Na základě „Závěrečného listu stavby“ ze dne 10.05.2023 a souvisejících dokladů k akci pod názvem
„Oprava a udržování účelové komunikace při MŠ Záhumenice“, dokončené v lednu roku 2023, bude
vybudované dílo převedeno do správy Odboru dopravy MMB (chodník a komunikace ve výši Kč
1,182.480,--) a Odboru investičnímu MMB (veřejné osvětlení ve výši Kč 109.440,--). Jedná se o
bezúplatný převod v rámci jedné obce (účetní jednotky). Na vybudování této akce použila MČ Brno-
jih vlastní finanční prostředky a finanční prostředky z MMB poskytnuté pod ÚZ 73.

Diskuze zahájena v 17:55:40

V 17:56:05 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované akce „Oprava a udržování účelové
komunikace při MŠ Záhumenice“ v celkové výši Kč 1,291.920,-- do správy Odboru dopravy MMB
(chodník a komunikace ve výši Kč 1,182.480,--) a Odboru investičnímu MMB (veřejné osvětlení ve
výši Kč 109.440,--). Zároveň ZMČ Brno-jih pověřuje starostu podpisem „Protokolu o předání a
převzetí majetku Odboru dopravy MMB“ a „Protokolem o předání a převzetí majetku Odboru
investičnímu MMB“.

Hlasování

pro:
(18) Filip Slaný, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. Jaroslav Trepeš, JUDr.
Alena Tomková, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Iva Paďourková, Ing. David Grund, Karel Potáček, Ing. Antonín
Trčálek, Roman Rektořík, Jaroslava Hauserová, Dita Nová, Lukáš Boula, Veronika Kobylková, MVDr. Jan
Kožíšek, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-24-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 14. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:56:14

12. Poskytování příspěvku na podporu vzdělávání v souvislosti s
výkonem funkce člena ZMČ, příspěvku na pojištění rizik spojených
s výkonem funkce člena ZMČ a příspěvek na podporu zdravotních,
kulturních a sportovních aktivit uvolněných členů ZMČ Brno-jih 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:56:17 (zvuk. záznam 0:51:13 - 0:53:57)

Důvodová zpráva
Zákon o obcí v § 80 odst. 1 písm. c) a g) dává obci možnost, nikoliv povinnost, poskytovat členům
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zastupitelstva příspěvek na podporu vzdělávání v souvislosti s výkonem funkce člena zastupitelstva
a  příspěvek na pojištění rizik spojených s výkonem funkce člena zastupitelstva. Dále zákon o obcí v §
80 odst. 1 písm. h) dává obci možnost, nikoliv povinnost, poskytovat příspěvek na podporu
zdravotních, kulturních a sportovních aktivit uvolněným členům zastupitelstva obce. Rozhodovat o
poskytování tohoto příspěvku je vyhrazeno zastupitelstvu obce. Zákonnou podmínkou je, že plnění
podle § 80 odst.1 zákona 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších předpisů, lze členům
zastupitelstva poskytnout jen za obdobných podmínek a v obdobné výši, jako zaměstnancům obce.

Diskuze zahájena v 17:56:17

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Dan Kypr, Roman Rektořík

Mgr. Ing. Dan Kypr: Dotaz na výši příspěvku?

Ing. Bártová (vedoucí FO): 19.900,- Kč pro rok 2023 - pořád stejné. Nově benefit karta - dříve jen
rekreace. Pojištění + vzdělávání - pro všechny, podle toho, zda to využijí - je to pro všechny
zastupitele, nejen pro uvolněné.

p. Rektořík: Není pojištění povinné ze zákona?

p. starosta: Tento příspěvek funguje poslední čtyři roky.

V 17:58:46 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje poskytování příspěvku na podporu vzdělávání, v souvislosti s výkonem
funkce člena zastupitelstva, příspěvku na pojištění rizik spojených s výkonem funkce člena
zastupitelstva a příspěvku na podporu zdravotních, kulturních a sportovních aktivit uvolněných
členů zastupitelstva MČ Brno-jih z rozpočtu MČ Brno-jih a ze sociálního fondu MČ Brno-jih.  

Hlasování
pro: (10) Lukáš Boula, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Richard Vašíček, Ing. David Grund, Mgr. Iva Paďourková, Ing.

Antonín Trčálek, Filip Slaný, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Ing. Jaroslav Trepeš
proti (4) Roman Rektořík, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek
zdržel se: (4) Dita Nová, Mgr. Ing. Dan Kypr, Mgr. Petra Česalová, Mgr. Josef Haluza
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-25-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:59:01

13. Aktualizace "Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih
určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích
zdrojů" 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:59:06 (zvuk. záznam 0:54:02 - 0:54:42)

Důvodová zpráva
A. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih doplňujeme do „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih
určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ názvy akcí uvedených
v příloze č. 2. 
B. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih upravujeme název v „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-
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jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ uvedený v příloze č. 2.

Diskuze zahájena v 17:59:06

V 17:59:35 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje aktualizaci „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených
k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ dle přílohy č. 2.

Hlasování

pro:
(18) Filip Slaný, Mgr. Ing. Dan Kypr, Mgr. Iva Paďourková, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Richard Vašíček, Ing.
Antonín Trčálek, Ing. Jaroslav Trepeš, Ing. David Grund, Karel Potáček, JUDr. Alena Tomková, Veronika
Kobylková, Lukáš Boula, Mgr. Petra Česalová, Jaroslava Hauserová, Mgr. Josef Haluza, Dita Nová, MVDr.
Jan Kožíšek, Roman Rektořík

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-26-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
termín: IHNED (23. 6. 2023)

Projednávání bodu bylo ukončeno v 17:59:46

14. Rozpočtové opatření č. 6/2023 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 17:59:49 (zvuk. záznam 0:54:45 - 0:59:57)

Důvodová zpráva
Komentář rozpočtového opatření PŘÍJMY:
- investiční transfer od vlastního města.

Komentář rozpočtového opatření VÝDAJE:
- předmětem rozpočtového opatření je navýšení investiční položky na vypracování projektové
dokumentace pro akci „Bernáčkova – park s dětským hřištěm“; navýšení investiční položky na akci
„Měřiče rychlosti“ ulice Modřická; navýšení neinvestičních provozních prostředků na poštovné,
demolici objektu na Vodařské (havárie-odstranění zborcené budovy); neinvestiční položky oprav a
udržování na dofinancování výměny kotle v objektu Sokolova 2a; navýšení neinvestiční položky za
vratku správního poplatku stavebního úřadu z roku 2022; úprava rozpočtu v oblasti kultury na služby
j.n., občerstvení, spotřebu materiálu, užití duševního vlastnictví (OSA-autorská práva) a ostatní
přesuny dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.

Vysvětlivky: ÚZ – účelový zdroj; ORG – podrobné členění rozpočtové skladby; j.n. – jinde
nespecifikované; OSA – Ochranný svaz autorský

Diskuze zahájena v 17:59:49

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. David Grund, Lukáš Boula, Jaroslava Hauserová

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na  Sokolova 2a - proč 40.000,- Kč oprava?

Bc. Gabriel (vedoucí MO): Naceňujeme, netvořil ještě on.

p. starosta: Abychom tam měli položku, kterou budeme upravovat.
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Mgr. Ing. Kypr: Dotaz Vodařská - 50.000,- Kč?

p. starosta: Spadl přístřešek, museli jsme to odklidit.

MS Boula: Kotle - tabulka; Zpráva od hasičů vedle firmy - zamítnuto, havarijní stav - může poslat
fotky.

pí Hauserová: Dotaz, co je to  Kultura - odměny za užití duševního vlastnictví?

p. starosta: OSA - písničky.

Mgr. Ing. Kypr: Měřiče rychlosti - ulice Modřická?

MS Boula + Ing. Rusler (vedoucí OŽP): Už má - je tam soukromá školička "Želvičky" - jezdí auta z
Modřic. 

Mgr. Ing. Kypr: Na Havránkové neukazuje značky, jen rychlosti.

Ing. Rusler (vedoucí OŽP): Prověříme.

V 18:04:46 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

Předložení informativní zprávy:
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 6/2022– viz příloha.

Hlasování

pro:
(17) Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Josef Haluza, JUDr. Alena Tomková, Ing. David Grund,
Dita Nová, Ing. Jaroslav Trepeš, Lukáš Boula, Ing. Antonín Trčálek, Ing. arch. Jakub Holas, Karel Potáček,
Veronika Kobylková, Mgr. Petra Česalová, Mgr. Iva Paďourková, Filip Slaný, MVDr. Jan Kožíšek, Roman
Rektořík

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (1) Jaroslava Hauserová

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-27-3/23
zodpovídá:  
termín: 21. 6. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:05:01

15. Rozpočtové opatření č. 7/2023
Předkladatel: Ing. David Grund

Nový materiál předložen při prezenci - měnilo se.

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:05:08 (zvuk. záznam 1:00:04 - 1:04:52)

Důvodová zpráva
Komentář rozpočtového opatření PŘÍJMY:
- neinvestiční přijatý transfer od města – 20 % z prodeje majetku města Brna za rok 2022, včetně
kompenzace místního poplatku z pobytu od 1. 3. 2022 do 31.12.2022, v rámci finančního vypořádání;
daň z příjmů za rok 2022 za HČ i VHČ; převod zbylé části výsledku hospodaření za rok 2022
z vedlejší hospodářské činnosti a navýšení financování z uspořených finančních prostředků minulých
let pouze za VHČ označených ÚZ 400 do rozpočtu MČ Brno-jih na financování investičních akcí
pouze bytového odboru; navýšení financování k finančnímu vypořádání roku 2022 na vratky
nevyčerpaných částí dotací; neinvestiční přijatý transfer z MPSV ČR na SPOD; navýšení příjmových
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položek rozpočtu, které již byly skutečně finančně naplněny.

Komentář rozpočtového opatření VÝDAJE:
- navýšení finančních prostředků v rámci finančního vypořádání roku 2022 na vratku nevyčerpané
části dotace na volby 2022 poskytnuté v roce 2022; navýšení investiční položky na rekonstrukce,
modernizace, technické zhodnocení a výstavbu bytového fondu z finančních prostředků VHČ
vedených pod ÚZ 400; navýšení položky daně z příjmů za rok 2022 – pouze hlavní činnost; navýšení
výdajových položek na SPOD; navýšení investiční položky na akci „Bernáčkova – komunikace,
parkoviště“; navýšení neinvestičních položek na opravu hasičského auta TATRA CAS 32, nájemného
(oplocení Hněvkovského – oprava kanalizace a vodovodu), tisku a distribuce Jižního kurýra a ostatní
přesuny dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.

Vysvětlivky: ÚZ – účelový zdroj; FV – finanční vypořádání; HV – hospodářský výsledek; MPSV ČR –
Ministerstvo práce a sociálních věcí České republiky; SPOD – sociálně-právní ochrana dětí; HČ –
hlavní (rozpočtová) činnost; VHČ – vedlejší hospodářská činnost (bytový odbor); j.n. – jinde
nespecifikované

Diskuze zahájena v 18:05:08

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Dan Kypr, Lukáš Boula, Ing. David Grund, Dita Nová, Daniel
Kypr

Mgr. Ing. Kypr: Voda - veřejné WC 50.000,- Kč. V rozpočtu 210.000,- Kč - to by byl nový bazén.

Ing. Bártová (vedoucí FO): Raději tam dala tuto částku. Jedná se hlavně o pronájem 210.000,- Kč
ročně. Vloupávají se tam a ničí to. Nejedná se o spotřebu vody.

MS Boula: Řešíme s DP, je to nejproblematičtější místo v Brně. Až budou kamery, dojde ke zlepšení -
např. ucpou záchody toaletním papírem.

Mgr. Ing. Kypr: Bylo 5.000,- Kč?

Ing. Bártová (vedoucí FO): Ne, je sólo uzavřená smlouva.

pí Nová: Technické zhodnocení a výstavba bytového fondu 9,000.000,- Kč?

Ing. Bártová (vedoucí FO): Prostředky zbyly z minulých let bytovému fondu. Staví se Dornych 114 -
potřebují.

Mgr. Ing. Kypr: Výmalba  školy - která škola? Jižní Kurýr  +210.000,- Kč?

Ing. Bártová (vedoucí FO): MŠ Zelná. 490.000,- Kč s DPH - všechna čísla s plným počtem stran.

V 18:09:47 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 7/2023  – viz příloha.

Hlasování

pro:
(18) Ing. Richard Vašíček, Ing. David Grund, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Ing. Jaroslav Trepeš, Ing.
arch. Jakub Holas, Filip Slaný, Mgr. Ing. Dan Kypr, Karel Potáček, Mgr. Josef Haluza, JUDr. Alena Tomková,
Mgr. Iva Paďourková, Roman Rektořík, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Dita
Nová, Mgr. Petra Česalová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-28-3/23
zodpovídá: Jindra Bártová
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termín: 23. 6. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:09:56

16. Žádost MO MMB, o vyjádření k nabytí částí pozemků p.č.
873/21, p.č. 874/4, p.č. 873/1 a p.č. 875/1 v k.ú. Horní Heršpice 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:10:02 (zvuk. záznam 1:04:58 - 1:16:30)

Důvodová zpráva
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, o vyjádření k nabytí částí pozemků p.č.
873/21, p.č. 874/4, p.č. 873/1 a p.č. 875/1 v k.ú. Horní Heršpice do majetku SMB od společnosti
IMOS development otevřený podílový fond.

Diskuze zahájena v 18:10:02

 K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas, Ing. David Grund, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Ing.
Dan Kypr

p. starosta: Jsou tři varianty - kloníme se k variantě C - pozemek ve svahu, složitý pokos.

Mgr. Haluza: Chtěl by upozornit - týká se to předkládaného materiálu. Na poradě - nesouhlas; 
majetková komise - jednoznačně ano; RMČ - nedoporučuje. Na základě čeho vznikly tři varianty? 

MS Holas: Na základě diskuse, která byla vedena.

Mgr. Haluza: Město Brno s investory sepisuje smlouvy, že všechny pozemky dostane bezúplatně.
Pravděpodobně byly opomenuty v plánovací smlouvě. Co jiného by MČ Měla dělat, než sekání trávy a
zametání ulic? Je to naše povinnost získávat pozemky, aby jsme měli veřejná prostranství, aby jsme
měli trávu.  Dnes tráva vyrostla. Nechává hlasovat o variantě B. Požaduje dát do zápisu - Jak došli  -
přišli na tři varianty? 

MS Holas: Ohledně varianty C - chtěl by ho doplnit. Došlo k diskusi. Varianta C = doplnění pana
Holase. 

Mgr. Ing. Kypr: Měla by se stanovit koncepce. Je to u silnice - budou to sekat. U stezky se starají
BKOM?

MS Boula: Nedokáže jít do H. Heršpic a lidem říct, že za peníze města něco kupujeme - pozemek,
který nám k ničemu nebude. Každý máme svůj názor.

Mgr. Haluza: Chtěl by si ujasnit. Jsou 3 návrhy; MS Holas - varianta C, Starosta - doplní variantu C.
Návrh co řekne rada?

Mgr. Haluza: Protinávrh - hlasovat o variantě B

p. starosta: Upravený návrh usnesení - varianta C: spodní část ANO - nabýváme, vrchní část NE

V 18:21:16 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení "C" (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí částí pozemků p.č. 873/21, p.č. 873/1 o výměře cca 198 m2 a p.č.
875/1 o výměře cca 8 m2 v k.ú. Horní Heršpice v ose ulice Jižní
a nedoporučuje nabytí částí pozemků p.č. 873/21 a p.č. 874/4 o výměře cca 35 m2 v k.ú. Horní
Heršpice u ulice Sokolova,
do majetku SMB od společnosti IMOS development otevřený podílový fond, za celkovou cenu
1.000,- Kč včetně DPH.
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ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování
pro: (10) Ing. David Grund, Lukáš Boula, Filip Slaný, Karel Potáček, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Iva Paďourková,

Ing. Richard Vašíček, Ing. Jaroslav Trepeš, JUDr. Alena Tomková, Ing. Antonín Trčálek

proti (8) Mgr. Petra Česalová, Mgr. Josef Haluza, Veronika Kobylková, Jaroslava Hauserová, MVDr. Jan Kožíšek,
Mgr. Ing. Dan Kypr, Roman Rektořík, Dita Nová

zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-29-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: IHNED (14. 7. 2023)

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:21:34

17. Žádost MO MMB o vyjádření k nabytí pozemku p.č. 488/35 v
k.ú. Komárov z vlastnictví Povodí Moravy, s.p. do vlastnictví
statutárního města Brna, z úrovně SMB. 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:21:44 (zvuk. záznam 1:16:40 - 1:17:48)

Důvodová zpráva
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření k návrhu nabytí pozemku p.č.
488/35 v k.ú. Komárov z vlastnictví Povodí Moravy, s.p. do vlastnictví statutárního města Brna.

Pan starosta uvedl, že se jedná o doporučení MČ směrem k městu.

Diskuze zahájena v 18:21:44

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas

V 18:22:43 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí pozemku p.č. 488/35 v k.ú. Komárov, z vlastnictví Povodí
Moravy, s.p. do vlastnictví statutárního města Brna, z úrovně SMB, za účelem využití jako zeleň.
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování

pro:
(18) Mgr. Josef Haluza, Mgr. Ing. Dan Kypr, Mgr. Iva Paďourková, Lukáš Boula, Ing. David Grund, Ing.
Jaroslav Trepeš, Ing. Richard Vašíček, Filip Slaný, Roman Rektořík, Ing. Antonín Trčálek, Veronika
Kobylková, Jaroslava Hauserová, Dita Nová, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Petra Česalová, Karel Potáček,
MVDr. Jan Kožíšek, JUDr. Alena Tomková

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-30-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: 3. 5. 2023
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Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:22:52

18. Žádost společnosti Tesco Stores ČR, a.s., o vyjádření k prodeji
části pozemku p.č. 492/4 v k.ú. Dolní Heršpice 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:22:59 (zvuk. záznam 1:17:55 - 1:18:50)

Důvodová zpráva
Žádost společnosti Tesco Stores ČR a.s., IČ: 453 08 314, Vršovická 1527/68b, 100 00 Praha 10 –
Vršovice, o vyjádření k prodeji části pozemku p.č. 492/4 v k.ú. Dolní Heršpice, ve vlastnictví SMB,
nesvěřeného MČ Brno-jih.

Pan starosta - nedoporučujeme prodej, ale pronájem.

Diskuze zahájena v 18:22:59

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas

V 18:23:48 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej části pozemku p.č. 492/4 v k.ú. Dolní Heršpice, ve vlastnictví
SMB, pro společnost Tesco Stores ČR a.s., IČ: 453 08 314, Vršovická 1527/68b, 100 00  Praha 10
– Vršovice.
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování

pro:
(18) Lukáš Boula, Ing. David Grund, Filip Slaný, Mgr. Ing. Dan Kypr, Mgr. Petra Česalová, Dita Nová, Ing.
Jaroslav Trepeš, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Josef Haluza, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek,
Roman Rektořík, Karel Potáček, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, JUDr. Alena Tomková, Mgr. Iva
Paďourková, MVDr. Jan Kožíšek

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-31-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: 14. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:23:54

19. Žádost MO MMB, o vyjádření k návrhu prodeje pozemků p.č.
1220/1 a p.č. 1220/2 v k.ú. Horní Heršpice Předkladatel: Ing. arch.
Jakub Holas
Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:24:00 (zvuk. záznam 1:18:56 - 1:25:17)

Důvodová zpráva
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, o vyjádření k návrhu prodeje pozemků p.č.
1220/1 a p.č. 1220/2 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB, pro
pana XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX.
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Diskuze zahájena v 18:24:00

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Ing. Dan Kypr, Lukáš
Boula

Mgr. Haluza: Chtěl by upozornit na jednu záležitost (bude se týkat i dalších bodů 19 + 20). Spadá to
do kategorie "zbytného majetku" - ne komu se bude prodávat. Obálkovou metodou na prodej
pozemků - v rámci hospodárnosti.

p. starosta: Firma x soukromá osoba. kloní se k tomu, že by bylo kontraproduktivní. Užívá pozemek
od r. 1945. Zde je doporučení zcela na místě.

Mgr. Ing. Kypr:  Majetková komise - pro 5.

MS Holas: Jak hlasovali - v usnesení. Paní Březinová musí opravit.

Mgr. Ing. Kypr:  Teď je to zahrada, ale jinak luxusní stavební místo. I když nerad, ale teď souhlasí s p.
Haluzou. Paní je tu od roku 1945 - cena bude někde jinde. Neodpovídá realitě v cenách.

p. starosta: Nemusí postupovat podle cenové mapy - bude to podle znaleckého posudku.

MS Boula: Když přijde na SÚ vlastník pozemku (příjezd), zda dostane stavební povolení (SP)?

Ing. Burianová (vedoucí SÚ): Pokud má souhlas, ANO. 

V 18:30:09 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemku p.č. 1220/1 a nedoporučuje prodej pozemku p.č.
1220/2 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB,
pro pana XXXXX XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXZMČ Brno-jih ukládá
majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování
pro: (10) Lukáš Boula, Ing. Richard Vašíček, Karel Potáček, Ing. David Grund, Mgr. Iva Paďourková, Ing. Jaroslav

Trepeš, Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Antonín Trčálek, JUDr. Alena Tomková, Filip Slaný
proti (4) Mgr. Petra Česalová, Mgr. Ing. Dan Kypr, Dita Nová, Jaroslava Hauserová
zdržel se: (4) Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr. Josef Haluza, Roman Rektořík
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-32-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: 14. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:30:21

20. Žádost MO MMB o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č.
1321 v k.ú. Horní Heršpice 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:30:27 (zvuk. záznam 1:25:23 - 1:29:05)

Důvodová zpráva
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č.
1321 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB, pro společnost Monaverro, s.r.o., IČ: 293 56 555, se
sídlem Chodská 489/1, Ponava, 602 00  Brno.
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Diskuze zahájena v 18:30:27

 

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Josef Haluza, Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Ing. Dan Kypr

Mgr. Haluza: To je ten příklad, o kterém hovořil. Bod 19 i 20 - o jednom tom stejném pozemku
(stejné p.č.). 19 - firmě, 20 - paní - konkrétní osobě. Z pozice správného hospodáře, to nemůžeme
udělat. Jen chce na toto zastupitele upozornit.

p. starosta: My doporučujeme, nic neprodáváme. Sdělujeme náš názor. 

MS Boula: Je to na městě a na jejich zdatné MK a jejich předsedovi.

Mgr. Ing. Kypr: Když MČ doporučí MK to schválí.

V 18:33:29 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej pozemku p.č. 1321 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB,
pro společnost Monaverro, s.r.o., IČ: 293 56 555, se sídlem Chodská 489/1, Ponava, 602 00  Brno.
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování

pro:
(13) Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. Richard Vašíček, Ing. Antonín Trčálek, Ing. David Grund, Dita Nová, Ing.
Jaroslav Trepeš, Mgr. Petra Česalová, Filip Slaný, Ing. arch. Jakub Holas, Lukáš Boula, Karel Potáček, JUDr.
Alena Tomková, Mgr. Iva Paďourková

proti (1) Roman Rektořík
zdržel se: (4) Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, MVDr. Jan Kožíšek
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-33-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: 14. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:34:09

21. Žádost MO MMB o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č.
1321 v k.ú. Horní Heršpice 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:34:22 (zvuk. záznam 1:29:18 - 1:29:59)

Důvodová zpráva
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, o vyjádření k návrhu prodeje pozemku p.č.
1321 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB, pro
paní XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX.

Diskuze zahájena v 18:34:22

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas

V 18:34:54 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemku p.č. 1321 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB,
pro paní XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX
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ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování
pro: (10) Ing. arch. Jakub Holas, Ing. Richard Vašíček, Lukáš Boula, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Jaroslav Trepeš,

JUDr. Alena Tomková, Mgr. Iva Paďourková, Filip Slaný, Ing. David Grund, Karel Potáček
proti (3) Dita Nová, Mgr. Ing. Dan Kypr, Mgr. Petra Česalová
zdržel se: (5) Mgr. Josef Haluza, Jaroslava Hauserová, Veronika Kobylková, Roman Rektořík, MVDr. Jan Kožíšek
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-34-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: IHNED (14. 7. 2023)

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:35:03

22. Žádost o odkup pozemků p.č. 728 a p.č. 729 v k.ú. Horní
Heršpice 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:35:09 (zvuk. záznam 1:30:05 - 1:32:43)

Důvodová zpráva
Žádost
paní XXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX zastoupené
panem Mgr. Lukášem Wimětalem, advokátní kancelář Wimětal & Partneři, IČ: 049 30 380, se sídlem
Údolní 388/8, 602 00  Brno, o odkup pozemků p.č. 728 a p.č. 729 v k.ú. Horní Heršpice ve vlastnictví
SMB.

Pan starosta uvedl, že se vyjadřujeme již po několikáté.

Diskuze zahájena v 18:35:09

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. arch. Jakub Holas

Mgr. Ing. Kypr: Zda by nešlo požádat obrácenou cestou - odkup od pí Mrázkové, aby toto iniciovali.

p. starosta: Už v minulém období s paní jednali, i s právními zástupci. Znovu se potkali s žadatelkou,
aby zvážila ty varianty, které jí navrhovali. Opět poslala žádost o odkup. Na to má právo.

V 18:37:38 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih, v návaznosti na usnesení ZMČ ze dne 10. 12. 2020, nedoporučuje odkup pozemků
p.č. 728 a p.č. 729 v k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví SMB,
pro paníXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXXX zastoup
enou panem Mgr. Lukášem Wimětalem, advokátní kancelář Wimětal & Partneři, IČ: 049 30 380,
se sídlem Údolní 388/8, 602 00  Brno.
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování

pro:
(18) Mgr. Josef Haluza, Ing. Richard Vašíček, Ing. Antonín Trčálek, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková, Ing.
David Grund, JUDr. Alena Tomková, Mgr. Ing. Dan Kypr, Dita Nová, Jaroslava Hauserová, Veronika
Kobylková, Mgr. Petra Česalová, MVDr. Jan Kožíšek, Karel Potáček, Ing. arch. Jakub Holas, Filip Slaný,
Roman Rektořík, Ing. Jaroslav Trepeš
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proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-35-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: 14. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:37:47

23. Žádost společnosti W.A.K., spol. s.r.o., o odprodej pozemků v
k.ú. Komárov 
Předkladatel: Ing. arch. Jakub Holas

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:37:54 (zvuk. záznam 1:32:50 - 1:35:34)

Důvodová zpráva
Žádost společnosti W.A.K., spol. s.r.o. IČ: 185 65 832, se sídlem Sokolova 714/2k, 617 00 Brno, o
odprodej pozemků p.č. 480/1 o výměře 12.485 m2, p.č. 480/23 o výměře 248 m2, p.č. 480/24 o výměře
577 m2, p.č. 480/25 o výměře 104 m2, p.č. 480/26 o výměře 93 m2, p.č. 480/27 o výměře 10 m2, p.č.
480/28 o výměře 64 m2, p.č. 480/29 o výměře 95 m2, p.č. 480/33 o výměře 256 m2, 480/34 o výměře
200m2, p.č. 480/35 o výměře 44 m2 a p.č. 480/36 o výměře 69 m2, vše v k.ú. Komárov ve vlastnictví
SMB.

Pan starosta uvedl směrem k zastupitelům, aby zvážili své rozhodnutí, vzhledem k době, která je a k
finanční situaci města - nelze počítat s finanční podporou města. Víme, co se plánuje v okolí.

Diskuze zahájena v 18:37:54

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. arch. Jakub Holas

V 18:40:30 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Jakub Holas") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih nedoporučuje odprodej pozemků p.č. 480/1, p.č. 480/23, p.č. 480/24, p.č. 480/25,
p.č. 480/26, p.č. 480/27, p.č. 480/28, p.č. 480/29, p.č. 480/33, p.č. 480/34, p.č. 480/35, p.č.
480/36, vše v k.ú. Komárov, ve vlastnictví SMB, pro společnost W.A.K., spol. s.r.o. IČ:185 65 832,
se sídlem Sokolova 714/2k, 617 00 Brno.
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele.

Hlasování

pro:
(13) Ing. arch. Jakub Holas, Mgr. Josef Haluza, Ing. Antonín Trčálek, Filip Slaný, Mgr. Iva Paďourková,
Roman Rektořík, Mgr. Ing. Dan Kypr, Jaroslava Hauserová, JUDr. Alena Tomková, Dita Nová, MVDr. Jan
Kožíšek, Mgr. Petra Česalová, Veronika Kobylková

proti (0)
zdržel se: (3) Lukáš Boula, Ing. Jaroslav Trepeš, Karel Potáček
nehlasoval: (2) Ing. David Grund, Ing. Richard Vašíček

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-36-3/23
zodpovídá: Petr Gabriel
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:40:38
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24. Aktualizace obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna
č. 17/2011, Požární řád města Brna 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:40:45 (zvuk. záznam 1:35:41 - 1:36:22)

Důvodová zpráva
Odbor vnitřních věcí Magistrátu města Brna připravuje aktualizaci obecně závazné vyhlášky č.
17/2011 statutárního města Brna - Požární řád města Brna a požádal dopisem, doručeným dne 21. 4.
2023 všechny městské části o aktualizaci údajů uvedených v přílohách 1, 2, 3, a 4. Na základě tohoto
požadavku komunikoval OŠK obsah příloh s velitelem JSDH Přízřenice, Brněnskými vodárnami a
kanalizacemi, a. s. (umístění hydrantů) a HZS JmK, a navrhuje doplnění údajů za MČ Brno-jih do této
vyhlášky, neboť poslední její aktualizace byla provedena v roce 2014, kdy JSDH nebyla v městské
části zřízena, proto tato jednotka v požárním řádu není ani uvedena.

OŠK navrhuje schválit aktualizaci údajů za městskou část Brno-jih v jednotlivých přílohách vyhlášky,
které jsou uvedeny v příloze č.1 materiálu. Dále je v příloze znění této vyhlášky, před provedenými
změnami.

RMČ projednala na své 12. schůzi dne 10. 5. 2023, souhlasila s návrhem změn a doporučila ZMČ
schválit návrh změn za městskou část Brno-jih v přílohách obecně závazné vyhlášky č. 17/2011
statutárního města Brna - Požární řád města Brna, které jsou v příloze materiálu.

Diskuze zahájena v 18:40:45

V 18:41:16 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje návrh změn, za městskou část Brno-jih, v přílohách obecně závazné
vyhlášky statutárního města Brna č. 17/2011, Požární řád města Brna, které jsou v příloze č. 1.

Hlasování

pro:
(16) Mgr. Ing. Dan Kypr, Filip Slaný, Lukáš Boula, Ing. arch. Jakub Holas, JUDr. Alena Tomková, Ing.
Antonín Trčálek, Veronika Kobylková, Ing. David Grund, Mgr. Petra Česalová, Dita Nová, Jaroslava
Hauserová, Ing. Jaroslav Trepeš, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Iva Paďourková, Karel Potáček, MVDr. Jan
Kožíšek

proti (0)
zdržel se: (2) Roman Rektořík, Mgr. Josef Haluza
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-37-3/23
zodpovídá: Martin Jelínek
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:41:26

25. Žádost KV ZMČ Brno-jih o prodloužení lhůty k předložení
"Zprávy z vykonané kontroly investičních prostředků a okolností s
povolením stavby mobilního altánu v areálu Koupaliště Brno-jih" -
žádost členům ZMČ 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:41:31 (zvuk. záznam 1:36:27 - 1:37:17)
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Důvodová zpráva
Předseda KV ZMČ Mgr. Haluza žádá zastupitelstvo MČ Brno-jih o prodloužení lhůty k předložení
"Zprávy z vykonané kontroly investičních prostředků a okolností s povolením stavby mobilního altánu
v areálu Koupaliště Brno-jih" z plánovaného zasedání ZMČ dne 22. 6. 2023 na 21. 9. 2023. Důvodem
žádosti je skutečnost, že členové KV požadují od ředitele Koupaliště, předložit další písemné doklady
v uvedené věci (viz zápis KV ze dne 31. 5. 2023).

Diskuze zahájena v 18:41:31

V 18:42:11 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih souhlasí s žádostí předsedy KV ZMČ Brno-jih, Mgr. Haluzy, adresovanou členům
zastupitelstva, o prodloužení lhůty k předložení "Zprávy z vykonané kontroly investičních
prostředků a okolností s povolením stavby mobilního altánu v areálu Koupaliště Brno-jih" z
plánovaného zasedání ZMČ dne 22. 6. 2023 na 21. 9. 2023

Hlasování

pro:
(17) Mgr. Josef Haluza, Ing. Antonín Trčálek, Ing. David Grund, Mgr. Ing. Dan Kypr, Filip Slaný, Roman
Rektořík, MVDr. Jan Kožíšek, Lukáš Boula, JUDr. Alena Tomková, Dita Nová, Ing. Jaroslav Trepeš, Ing. arch.
Jakub Holas, Jaroslava Hauserová, Ing. Richard Vašíček, Karel Potáček, Veronika Kobylková, Mgr. Petra
Česalová

proti (0)
zdržel se: (1) Mgr. Iva Paďourková
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-38-3/23
zodpovídá: Vladimír Vařeka
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:42:21

26. Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené
orgánům městské části Brno-jih - Odbor interního auditu a
kontroly MMB 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:42:27 (zvuk. záznam 1:37:23 - 1:39:46)

Důvodová zpráva
ZMČ Brno-jih je předkládán Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům
městské části Brno-jih OIAaK MMB, pod č.j. MMB/0195686/2023 ze dne 21. 4. 2023. Kontrola
proběhla v době od 3. 1. 2023 do 14. 4. 2023, přičemž obsahuje doporučení a upozornění, která jsou
ze strany kontrolujících cílena jako metodická pomoc a nemají charakter kontrolních zjištění.
Nedostatek byl zjištěn v oblasti veřejných výdajů - VZMR Komplexní zajištění dodávky a distribuce
časopisu Jižní Kurýr. Při kontrole bylo zjištěno porušení vyhlášky č. 416/2004 Sb., s tím, že nastavená
kontrola, resp. absence předběžné kontroly nesplnila svůj účel.

Diskuze zahájena v 18:42:27

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. David Grund

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz, kdo dělal poptávku právních služeb? Nabídka do DS?

p. tajemník: Názor právníka OKO - nepokládají to za závažnou chybu. Vždy dávají do obálky -



25 / 30

patřičně označené, ne do DS. 

V 18:44:43 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih bere na vědomí Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené
orgánům městské části Brno-jih OIAaK MMB, pod č.j. MMB/0195686/2023 ze dne 21. 4. 2023.
ZMČ bere na vědomí, že VZMR na komplexní zajištění dodávky a distribuce časopisu Jižní Kurýr,
bude vyhlášena  s termínem 30. 6. 2023.

Hlasování

pro:
(18) Mgr. Iva Paďourková, Lukáš Boula, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Richard Vašíček, Ing. David Grund, Filip
Slaný, Veronika Kobylková, Ing. Jaroslav Trepeš, Mgr. Josef Haluza, JUDr. Alena Tomková, Jaroslava
Hauserová, Karel Potáček, Ing. arch. Jakub Holas, Dita Nová, Roman Rektořík, MVDr. Jan Kožíšek, Mgr.
Petra Česalová, Mgr. Ing. Dan Kypr

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-39-3/23
zodpovídá: Vladimír Vařeka
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 18:44:50

27. Jednací řád Zastupitelstva městské části Brno-jih 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 18:44:55 (zvuk. záznam 1:39:51 - 1:57:03)

Důvodová zpráva
Novela Jednacího řádu ZMČ Brno-jih byla vyvolaná potřebou aktualizovat a zpřesnit text jednacího
řádu (stávající jednací řád byl schválen ZMČ Brno-jih dne 24.11.2011), zapracovat připomínky
zastupitelů MČ Brno-jih. Novela vychází z dosud platné úpravy a opírá se dále o Metodické
doporučení k činnosti ÚSC Odboru veřejné správy, dozoru a kontroly MV ČR a dále obsahuje některá
doporučení ORGO MMB. v čl. 8 je také upraveno distanční hlasování zastupitele.

Diskuze zahájena v 18:44:55

K tomuto bodu se vyjádřili: Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. David Grund, Jaroslava Hauserová, Mgr. Josef
Haluza, JUDr. Alena Tomková

Mgr. Ing. Kypr: čl. 2 dost. 4 - proč není uvedeno na nástěnkách MČ? Dříve to tak bylo.

p. starosta: Jsou to i jiné způsoby (např. Česká obec apod.).

MS Boula: Je problém, když se někde staví (příklad Plotní), tak se tam nedostaneme. Jiné způsoby -
jsou dostačující.

p. starosta: Plánujeme.

Mgr. Ing. Kypr: Bod 5 - nejpozději 3 dny před jejich konáním (materiály). Proč - bylo to 5 dní. Je to
nějaký záměr?

p. starosta: Není. Bylo 5 dní.
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p. tajemník: Nový způsob práce, přípravy. Nic nebrání domu, aby se tam dalo 5 dní. Doplnit - opravit
v příloze. Doplnění - formou úpravy přílohy.

Mgr. Ing. Kypr: Odst. 6 "operativně sděleno" - opravit slovo za vhodnější. Operativně - nevhodné.
Např. bezodkladně. Vyhotovení do 10ti dnů. Zda by šlo i v RMČ urychlit.

p. starosta + MS Trčálek: Zapracováváme.

MS Boula: Skončil p. Klíma - dělá to teď Koupaliště.

Jaroslava Hauserová: Podobně jako p. Kypr. Dotaz čl. 8 - ústně i prostě e-mailem?

p. starosta: Distančně. 

Mgr. Haluza: Bod po bodu. Čl. 2 str. 1 bod 3 starosta MČ (MČ starosta MČ). čl. 8 str. 7..???

JUDr. Tomková: Spojení se ztratí - přerušeno spojení (není na drátě).

Mgr. Ing. Kypr: E-mailová adresa starosta@brno-jih.cz platí pořád?

p. starosta: Ano, pro tento účel. Shodli jsme se na znění přílohy, což je ten JŘ samotný. S těmito
úpravami: 5 pracovních dní; operativně x bezodkladně; starosta města x MČ, ZM x ZMČ. 

JUDr. Tomková: Čl. 2 odst. 3. Ve zbytku se mluví jen o starostovi = je to nadbytečné.

p. starosta: Chápe, ale na významu bodů to nic nemění, ale je to srozumitelné.

V 19:01:55 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "David Grund") v tomto
znění:

ZMČ Brno-jih schvaluje úplné znění Jednacího řádu ZMČ Brno-jih, s účinností od 01.07.2023.

Hlasování

pro:
(18) Mgr. Josef Haluza, Mgr. Petra Česalová, Ing. Richard Vašíček, Karel Potáček, Mgr. Iva Paďourková,
Lukáš Boula, Ing. arch. Jakub Holas, Veronika Kobylková, Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. David Grund, Filip Slaný,
Roman Rektořík, Dita Nová, MVDr. Jan Kožíšek, Jaroslava Hauserová, Ing. Antonín Trčálek, Ing. Jaroslav
Trepeš, JUDr. Alena Tomková

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-40-3/23
zodpovídá: Vladimír Vařeka
termín: 5. 7. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:02:07

28. Pověření Kontrolního výboru ZMČ provedením kontroly smluv
v areálu Hněvkovského 
Předkladatel: Lukáš Boula

Projednávání bodu bylo zahájeno v 19:02:11 (zvuk. záznam 1:57:07 - 2:00:05)

 p. starosta: Uvedl na vysvětlení - KV ZMČ ze své iniciativy kontroluje vybrané smlouvy, tak aby
nedošlo k nějaké domněnce podjatosti.

Diskuze zahájena v 19:02:11

K tomuto bodu se vyjádřili: Lukáš Boula, Mgr. Josef Haluza
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Mgr. Haluza: KV pracuje iniciativně.  Komec (viz zápis). Co je vše myšleno?

p. starosta: Je to areál Hněvkovského.

MS Boula: Vzpomíná si na nějakou dřívější debatu, kdy chtěli, aby mohli toto kontrolovat.

V 19:05:01 předsedající zahájil hlasování o návrhu usnesení (navrhovatel: "Lukáš Boula") v tomto
znění:

Zastupitelstvo MČ Brno-jih pověřuje Kontrolní výbor Zastupitelstva MČ Brno-jih k provedení
kontroly všech nájemních smluv, s ohledem na povinnost obce nakládat s majetkem s péčí
řádného hospodáře, uzavřených MČ Brno-jih v lokalitě Hněvkovského od železnice po ulici
Sokolovu. Zprávu o provedené kontrole Kontrolní výbor předloží ZMČ na prosincovém zasedání
ZMČ.

Hlasování

pro:
(18) Mgr. Petra Česalová, Lukáš Boula, Ing. Richard Vašíček, Mgr. Iva Paďourková, Mgr. Josef Haluza, Ing.
Antonín Trčálek, Ing. arch. Jakub Holas, Filip Slaný, JUDr. Alena Tomková, Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. David
Grund, Ing. Jaroslav Trepeš, Roman Rektořík, Veronika Kobylková, Karel Potáček, Jaroslava Hauserová,
MVDr. Jan Kožíšek, Dita Nová

proti (0)
zdržel se: (0)
nehlasoval: (0)

Návrh byl přijat jako usnesení číslo: UZ-41-3/23
zodpovídá: Mgr. Josef Haluza
termín: 14. 12. 2023

Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:05:09

29. Různé 
Předkladatel: Ing. David Grund

Projednávání bodu bylo zahájeno v 19:05:16 (zvuk. záznam 2:00:12 - 2:30:02)

Diskuze zahájena v 19:05:16

K tomuto bodu se vyjádřili: Ing. David Grund, Mgr. Josef Haluza, Mgr. Ing. Dan Kypr, Ing. Antonín
Trčálek, Jaroslava Hauserová, Mgr. Petra Česalová, Dita Nová, Lukáš Boula, Mgr. Iva Paďourková

Mgr. Haluza: Jsou schválená nová Pravidla JK. 1) Požadavek, aby byla zaslána všem zastupitelům 2)
Kšírova rekonstrukce kanalizace. Dotaz, zda byly pečlivě řešeny nájezdy a kdo je zodpovědný?

MS Holas: Veřejná schůze s obyvateli, projektantem. Dohoda, objednávka + projekt - bude se
komunikovat = vstupy předáme.

p. starosta: Ulice Přerovská - kdy bude? Ve skutečnosti něco jiného, než po čem se jezdí. Bude
písemný souhrn, co se upravovalo. Až bude finální verze -  bude k dispozici, aby se mohli podívat. 13.
a 14. usnesení - Hněvkovského peníze na vodu. 1) Je voda udělaná? 2)Kolik to bude stát? Výkopové
práce, VERTIGO - omylem někdo sáhl na ventil. Vedoucí MO pošle přesnou částku. Byl tam geodet -
zaměřeno to je. 

MS Trčálek: Pravidla JK jsou na webových stránkách ke stažení.

Mgr. Ing. Kypr: Prosí poslat.

Mgr. Haluza se omluvil, že musí již někde být, a odešel ze zasedání ZMČ = 19.10 h
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Mgr. Ing. Kypr: Na minulém ZMČ se ptal na poštu. Bude se kupovat?

p. starosta: Nejsme v takové finanční kondici, abychom mohli provozovat poštovní služby.

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na volné finanční prostředky.  Zúročíme je nějakým způsobem? Nejsme dobří
hospodáři.

p. starosta: FO průběžně vyhodnocuje.

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na zůstatek.Ing. Bártová (vedoucí FO): 70 mil. Kč; 20 mil. Kč BO.

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na tělocvičnu H. Heršpice?

p. starosta: Běží SŘ.

MS Paďourková: Došlo k setkání se sousedem. Má stále svůj názor. Zítra dojde k setkání s pí
Matonohovou = jak na to pohlíží město.

p. starosta: Budeme o to usilovat.

MS Paďourková: Nyní máme kapacitu 1 třídy dětí starších 3 let. ZŠ Tuháčkova - budeme muset
rozšiřovat.

p. starosta: Necháme doběhnout SŘ.

MS Trčálek: Bylo vypsáno VŘ - Ikis (1,5 mil. Kč) - úklid BD.

Mgr. Ing. Kypr: Současná cena?

p. tajemník: Nižší.

Mgr. Ing. Kypr: K panu tajemníkovi - Vy máte pod sebou BO?

p. starosta: Pan tajemník má pod sebou i BO, proto se vyjadřuje.

Mgr. Ing. Kypr: Ty lidi se budou muset zaplatit. Kolik to stojí teď?

p. tajemník: Co bude v obálkách? Co zajišťuje BO, to není započteno. Nebyl to celý milion.

Mgr. Ing. Kypr: Tráva,

MS Boula: Chtěl vzpomenout, jak poprvé v r. 2017 napsal starostovi, že ve vysoké trávě nevidí svého
psa. Zítra v 9.00 h bude schůzka s p. XXXXXXXX (pršelo). 1) Penále - už podruhé; měl být 4 pokos 2)
třeba se přihlásí další firma 3) nebo si založíme Technické služby. Ten, kdo se stará - byl na
dovolené.

JUDr. Tomková: Nelze zajistit, aby to všude bylo stejně posečené - podél cest (pásy podél chodníků;
zbytek volně).

MS Boula: Silniční pásy - BKOM = není problém. Na sekání je třeba kontejner, který se pak musí
odvézt. Bude nová smlouva i na zimní údržbu. Pokud zvolíme jinou firmu? Vysoká tráva - vadí
pejskařům, alergikům.

Ing. Rusler (vedoucí OŽP): Ať už bude jakákoliv firma - nikdy nebude posekáno stejně. Sekají
systematicky.

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz, kolik stála voda na ZMČ  (Vittel)?

p. starosta: Minule byla levná.

MS Boula: Byla o jen o korunu dražší než Mattoni.

MS Trčálek: Chtěl by poděkovat pí Hauserové, která nahlásila únik plynu, kdy mohlo dojít k vážným
problémů.

pí Hauserová: Dotaz šatny - baseballový stadion. Za jakou částku pronajímají pozemky? Okolo  budou
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stánky?

p. starosta: Budeme rádi, když se polovina světa bude dívat. Dotaci jsem i já odsouhlasil.
Spolupořadatelé - FANN zóna. Situace se vyvíjí. Odsouhlasili jsme to. Podívá se na to.

pí Hauserová: V jaké fázi je SŘ? 

Ing. Burianová (vedoucí SÚ): Stavební řízení probíhá.

pí Hauserová: Aby se to povedlo, abych nemusela žádat o vrácení dotací.

Mgr. Česalová: Kdy oprava Černovické, Kaštanové?

p. starosta: Pan Boula bude mít jednání s radním p. Kratochvílem, já s p. Hanákem  z Kraje. Museli
jsme podat odvolání. Od sídliště přes parkoviště nebude možné levé odbočení. Tento rok se
pravděpodobně nestihne. Jak jsme řekli už minule, trváme na svém stanovisku, odvolali jsme se = až
to Kraj vrátí na OD. Kaštanová - 1. týden v červnu do konce prázdnin. Uzavřena bude Bohunická po
Teslovu. D1.

pí Nová: Kolik stál Dětský den?

MS Boula: Pošleme písemně, ještě nevíme.

pí Hauserová: Poslat všem.

MS Boula: Pan Jelínek si píše.

p. starosta: Co se týká videozpráv = mimořádně úspěšné.

MS Boula: Chtěl by pozvat na Přízřenické hody a do Komárova. 8. 8. 2023 - Večer na Biotopu.

MS Paďourková: Chce všechny pozvat: 1. 10. 2023 neděle Den seniorů na ZŠ Tuháčkova. Vstupenky
v prodeji od 15. 6.  - cena 50,- Kč (v ceně jídlo + občerstvení). Vystoupí bavič Hron, děti ZUŠ Slunná,
parket - možnost zatančení.

Pan starosta poděkoval všem za účast, popřál krásné prožití prázdnin a ukončil zasedání
zastupitelstva.

Projednávání bodu bylo ukončeno v 19:35:06

Jednání ukončeno 21.06.2023 v 19:37:53
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Ověřeno ověřovateli:

1)   2. 8. 2023 08:29  Ing. arch. Jakub Holas, v.r.

2)   31. 7. 2023 14:21  Mgr. Josef Haluza, v.r.

 

Podpisy odpovědných osob:

Starosta(ka):
 

Ing. David Grund, v.r.

Místostarosta(ka):
 

Ing. Antonín Trčálek, v.r.

Místostarosta(ka):
 

Lukáš Boula, v.r.

Místostarosta(ka):
 

Ing. arch. Jakub Holas, v.r.

Místostarosta(ka):
 

Mgr. Iva Paďourková, v.r.
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